



DANSK MILITÆRT IDRÆTSFORBUND

Protector: Hans Kgl. Højhed Kronprinsen
Medlem af Danmarks Idrætsforbund
Høveltegård – Ellebækvej 2A – 3460 Birkerød
Tlf.: 2210 0950
E-post: dmif@dmif.dk
www.dmif.dk

Skr. nr. 100.3 – xxx
Dato. 02 JUL 2020

Referat af bestyrelsesmøde VTC 17. juni 2020

Tid og sted: Onsdag 17. juni kl. 1500 på VTC
Ref.: Indkaldelse af 28 MAJ 2020.

Til stede:

BG Jette Albinus (**JA**), MJ Christian Høj (**CHØ**), OL Christina Pojezny (**CP**), OKS-1Bjarne Pedersen (**BLP**), SSG Karsten Frandsen (**KF**), SSG Jes Mose Jensen (**JMJ**), KN Jens Lunde (**JL**), GENSEK Per Heien (**PH**), VICEGENSEK Jan Vesthede (**JV**) KON Sara Hjalager (**SAH**).

Ikke til stede:

OLG Therese Pulawska (**TMP**), CSG Henning Juhl (**HSJ**)

Emne:

VTC-bestyrelsesmøde 17. juni 2020.

Bilag: (Ej vedlagt).

1. Referat af bestyrelsesmøde 29 APR 2020
2. Balance JAN-MAJ 2020
3. Aktionsliste

Herved indkaldes til VTC-bestyrelsesmøde:

Onsdag den 17. juni kl. 1500-1630 på nummer 6115150

DAGSORDEN.

1. Status på COVID-19 situationen (**JA**)

JA: Status er, at der langsomt åbnes for alle idrætter hen over sommeren, og der tilgår rigtige mange mails fra DIF, som vi via sekretariatet får fordelt ud til de rigtige modtagere. Endvidere forventes forsamlingsforbuddet at blive hævet successivt henover sommeren.

JMJ: På trods af at COVID-19 fortsat hærger, er CISM (militært VM i Schweiz) ikke aflyst, det gennemføres 21. - 27. september.

2. **DMI økonomi**

a. Balance JAN-MAJ (**BLP**)

BLP: Der har kun været udgifter til lønninger.

b. Reduktion af FSK budget 2020 (**PH**)

PH: FSK har anmodet om at DMI skulle aflevere penge tilbage for de tre Stævner, som er blevet aflyst i år, svarende til 62.000 kr. Beløbet er trukket fra budgettet. Skal anvendes til dækning af merudgifter i relation til Corona.

c. Budget 2021 (**BLP/PH**)

PH: Der er udarbejdet et budgetforslag for 2021 uden at det har været i høring i udvalgene. Økonomiskemaerne sendes ud inden sommerferien til kommentering, og drøftelse på O-mødet.

3. **Stævnekalender 2. halvår 2020 (JV)**

JV: Gennemgang af stævnekalenderen

CHØ: Det er et stramt program og det kræver en god koordination.

4. **Statusrapportering til DIF på vores strategispør 1. halvår 2020 (CHØ)**

CHØ: Afrapportering i dag til DIF. Ingen udvikling på spor 3. Bestyrelsen overvejer at ændre spor 3.

Spor 2: Som omfatter veteranarbejdet har stået stille pga. COVID-19. Alligevel forventer bestyrelsen at indfri målsætningerne med safe zones og veteranafdelinger.

Spor 1: Vedrører flere medlemmer, hvilket er status quo i forhold til 2019.

Helle Carlsen fra DIF havde ingen væsentlige kommentarer til rapporteringen. Derudover så skydes der en ny proces i gang for strategiarbejdet efter sommerferien, det indledes dog allerede med et møde i uge 26.

5. **DMI og Ride4Rehab 2021**

JA: Det drejer sig om at stille de fornødne ressourcer til rådighed for gennemførelsen. DIF har anmodet om et "praktisk team" og et "sportsligt team".

Bestyrelsen har været i dialog med DIF soldaterprojekt, og foreslået, at der bliver en leder af det praktiske team, og vedkommende sætter sit eget hold. Enighed i bestyrelsen som JA går videre med.

JA: Angående det sportslige team er der så nogen forslag til nogen som kan danne fortrup?

CHØ: Det kunne være formand for MTB udvalget, samt en repræsentant fra CMT. Udover dette kræves det at opgaven forankres et sted, idet det kræver en del planlægning. Cykeludvalget er en god mulighed! Drøftes med Henning.

JA: Vi skal have fat i de lokale IF og høre hvad de kan byde ind med?

SAH: Vil gerne tage fat på IF når hun kender ruten i detaljer.

JA: Er der noget andet vi skal tage højde for? Pressen?

JL: DIF Soldaterprojekt er gode til at profilere sig selv, men mangler at inddrage DMI i den henseende, og det bør drøftes.

CHØ: Vi bør undersøge om ikke det kan optages som en aktivitet i vores Stævnekalender for 2021, og dermed blive et kategori C arrangement.

JA: SAH planlægger et møde med DIF Soldaterprojekt m. fl. efter sommerferien vedr. Ride4Rehab 2021. **AKTION SAH**

CHØ: Hvem skal være lead på projektet? Vi spørger Henning, og ellers vil jeg kunne.

6. Orientering/Bordet rundt

a. Dækning af transportudgifter til hæderstegnsmodtagere til R-møde (**CHØ**)

CHØ: Bestyrelsen havde modtaget henvendelse omkring dækning af transportudgifter i forbindelse med deltagelse i Repræsentantskabsmødet.

Det medførte en god debat bordet rundt, og tilkendegivelserne var i store træk til den negative side. Det blev dog foreslået, at man skulle opfordre til at man bibeholdt sit medlemskab i den lokale idrætsforening, og så via dem kunne få dækket sine transportudgifter.

Resultatet blev, at CHØ og PH udarbejder et svar. **AKTION CHØ/PH**

CHØ: Har deltaget i møde med CMT omkring oprettelse af veteranpulje, som kan hjælpe ved forskellige af forsvarrets aktiviteter. Det kunne måske være en mulighed også at anvende hjælperne ved DMI aktiviteter!

JMJ: Spurgte om der var noget nyt omkring ansættelse af "Idrætsofficerer"? Hertil var svaret nej.

Bordet rundt:

CHØ: ingenting

JL: Nyt arbejde☺ så der var lidt stille på kommunikations siden, men man skulle bare henvende sig hvis der var noget..

CP: ingenting

BLP: Har haft kontakt til revisor, da regnskab m.m. skal have en ny dato. Tager kontakt efter uge 32, så vi er sikker på den rigtige dato.

JES:

DM ugen er flyttet til juni 2022 (stadig Aalborg kommune som vært). Der savnes informationer fra DIF/Aalborg kommune om praktiske forhold. Jes tager initiativ.

Militær Femkamp

- En topaltlet Helene stopper på landsholdet (der laves FB opslag til DMI). Prioritering af tid.

- DMI femkamp 11-13. september bliver - foruden forbundsmesterskab, også Danmarksmesterskab, Forsvarsmesterskab og Militær Nordisk mesterskab

- Eliteudvalget inviteres fremover med til Femkampudvalgets møder for at optimere idrættens vilkår

- Landsholdet har succes med at tage tjenestegørende soldater ind på holdet inden de reelt er helt klar. Men det dygtige træningsteam samt de nye deltageres prioritering af femkamp giver gode resultater.

- COVID periodens træning via sociale medier (SoMe) betegnes som en absolut succes. Eliteudvalget har også rost dette gode tiltag.

Allan Kjær er "stævnekontrol"/Supervisor til det kommende femkampstævne i Slagelse.

Biathlon Orientering

- Tjekkiet tager VM i 2021 (skulle have haft det i 2020).

- En lukket Facebook gruppe for landsholdet i orienteringsløb - inspireret af Militær Femkamp - ser nu dagens lys.
 - Tre piger har født og er "ukampdygtige" et stykke tid.
 - Biathlonlandsholdet har i lighed med Militære femkamp succes med at tage tjenestegørende soldater ind på holdet inden de faktisk er helt klar til de sværeste baner.
 - Stævnekontrol til DM Feltsport er Jan Møller
 - Stævnekontrol til DM Biathlonorientering er Ole Christiansen
 - Jonas Falck Weber er blevet hjælpetræner
 - Jes har deltaget i VTC møde i IBOF regi (Internationale BiathlonForbud) angående implementering af laservåben. Alle lande har udfordringer med våben-tilladelser, våbenopbevaring, skydetilladelser, improviserede skydebaner, rejser med våben. Laservåben vil gøre stort set neutralisere alle udfordringerne. MEN laservåben holder kun i ca. 10 år og er (for) dyre (pris ca. 3000 Euro pr. stk.) for de fleste lande. Der er også udfordringer med laservåben i regn og tåge. I de fleste lande har deltagerne private våben, hvor de i DK typisk er klub-ejede eller Forsvarets våben.
- Det er især Sverige, der ønsker laservåben for bedre at kunne fremme sporten. Dette er alle lande enige om, er den helt store fordel ved laservåben. Det blev også konklusionen af mødet -> konkurrencer med laservåben implementeres så vidt muligt til eksisterende stævner og så ser IBOF tiden an.

KF: På grund af stort pres på kasernen møder jeg ikke ind før 17/8. I FAGI har der ligesom andre steder været meget stille, og vi forventer at afholde generalforsamling 30. juni.

Derudover har der været to henvendelser til Lovudvalget. Den første er SIF som ønsker at opdatere sine vedtægter og den anden henvendelse er Team Veteran som har forespurgt om optagelse i DMI. Begge sager er under behandling.

JA: Har fået en henvendelse fra en PL ved LG som er interesseret i DMI og bestyrelsesarbejde. Tager en forventningsafstemning med ham, og afhængig af udfaldet kunne han blive inviteret til et bestyrelsesmøde.

JL: Han har tidligere været formand HOI og måske kunne han også gøre gavn i LGI?

BLP: Enig med JL.

PH: Kort opsummering af deltager til O/R møde. Oversigt fremsendes til CHØ. Forespørgsel fra Politihjemmeværnet i Roskilde om optagelse i DMI? Vender tilbage efter sommerferien.

JA: Ferie sekretariatet?

PH: Oversigt fremsendes til CHØ.

DMI-repræsentanter deltagelse ved stævner 2. halvår

Skydning	30 – 31 AUG, SIF/KBH, (CHØ/JA)
Landevejscykling	02 – 03 SEP, JDRI, (HSJ)
Feltsport	03 – 04 SEP, BVI, (JMJ)
Golf	07 – 08 SEP, IFS, (BLP)

Militær 5 Kamp	11 – 13 SEP, SLGI, (JMJ)
Mountainbike	24 SEP, IFK, (HSJ/BLP)
Biathlon Orientering	16 – 18 OKT, HDSSJI, (JMJ)
Cross Country	30 OKT, IFS, (KF)
Fodbold inde/Volleyball	06 NOV, FAGI, (KF/JL)
Fægtning	25 – 26 NOV, IFK, (CP)
Badminton	OKT/NOV, SIF/FRH (JL)
Faldskærmsudspring	Efteråret, (LGI/FMI) (BLP)

7. Aktionsliste

Opfølgning på liste af 30 APR 2020

8. Eventuelt

a. Næste møde 28 AUG på Comwell, Middelfart.

BLP: pkt. på dagsorden til næste møde omkring IF deltagelse ved O/R-møde.

Per Heien
generalsekretær